



# Statistics Canada Statistique Canada

DISCONTINUED WITH THIS  
ISSUE  
DISCONTINUÉ AVEC CE  
NUMÉRO

Price: 25 cents

## HONEY YIELD FORECAST, 1973

The forecast of the 1973 honey crop stands at 51.8 million pounds, an increase of 1.2 million pounds from the 1972 production of 50.6 million pounds.

Quebec's estimated production of 4.5 million pounds is largely responsible for the overall increase in production this year. The estimated average yield of 112 lbs. per colony has been attributed to excellent weather and blossoming conditions which were prevalent throughout Quebec.

This is a preliminary forecast of honey yield and production for each of the provinces and, as such, is subject to revision. A survey will be conducted in October to establish a more accurate yield plus an estimated value for both honey and wax.

**Source:** Estimates for the province of Quebec are prepared by the Bureau of Statistics, Department of Trade and Commerce, of that province. For all other provinces except Newfoundland (data for which are not available) the estimates are prepared by Statistics Canada in co-operation with the provinces and surveys which they may have conducted.

Two mail questionnaire surveys are conducted; one in July to obtain an estimate of the number of colonies and another in August to determine the yields per colony from responses given by the largest 50 beekeepers in each province excluding the Maritimes and Quebec. Provincial officials provide the mailing lists of beekeepers and aid in the interpretation of survey results.

Agriculture Division  
Crops Section

November - 1973 - Novembre  
5-3102-565

Prix: 25 cents

## PRÉVISIONS DU RENDEMENT EN MIEL, 1973

L'estimation de la récolte de miel en 1973 est de 51.8 millions de livres, soit 1.2 million de livres de plus qu'en 1972 (50.6 millions).

L'augmentation totale de cette année est essentiellement attribuable à la production du Québec, qui est estimée à 4.5 millions de livres. Le beau temps et une grande floraison dans toute la province expliquent cette production moyenne de 112 livres par colonie.

Ces chiffres sont des chiffres préliminaires du rendement et de la production dans chaque province et sont donc sujets à révision. On mènera une enquête en octobre pour obtenir des chiffres plus exacts en ce qui concerne le rendement ainsi qu'une estimation de la valeur du miel et de la cire.

**Sources:** Les estimations pour la province de Québec proviennent du Bureau de la statistique (ministère de l'Industrie et du Commerce) de cette province. Pour toutes les autres provinces, sauf Terre-Neuve (pour laquelle nous n'avons pas de données), les estimations proviennent de Statistique Canada, qui les a préparées en collaboration avec les provinces.

Il y a deux enquêtes postales: une en juillet, pour obtenir une estimation du nombre de colonies, et une autre en août, pour déterminer le rendement par colonie, à partir des réponses des 50 principaux apiculteurs de chaque province (sauf les Maritimes et le Québec). Les fonctionnaires des provinces fournissent les listes des apiculteurs et aident à l'interprétation des résultats de l'enquête.

Division de l'agriculture  
Section des cultures



1010520026

## Forecast of Honey Production in Canada(1) by Province, 1973

## Prévision de la production de miel au Canada(1), par province, 1973

Province and year Province et année	Bee- keepers(2) — Apicul- teurs(2)	Colonies(2)	Average yield per colony(3) — Rendement moyen par colonie(3)	Total production — Production totale
	no. — nomb.		lb. — liv.	'000 lb. — liv.
P.E.I. — Î.P.-E. Average — 1962-1971 — Moyenne .....				
1972 .....	60	630	67	42
1973 .....	40	600	93	56
	60	630	90	57
N.S. — N.-É. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	300	3,280	65	214
1972 .....	270	3,800	90	342
1973 .....	320	3,900	65	254
N.B. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	240	1,630	72	117
1972 .....	210	1,950	76	148
1973 .....	200	1,850	82	152
Qué. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	1,680	45,380	65	2,956
1972 .....	1,430	46,750	34	1,590
1973 .....	1,400	40,000	112	4,480
Ont. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	2,440	127,490	73	9,258
1972 .....	2,100	103,200	65	6,708
1973 .....	2,050	96,400	92	8,869
Man. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	740	48,430	149	7,208
1972 .....	470	51,500	184	9,476
1973 .....	510	52,000	162	8,424
Sask. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	1,240	41,760	152	6,338
1972 .....	720	47,000	182	8,554
1973 .....	760	51,600	143	7,379
Alta. — Alb. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	1,300	102,380	149	15,217
1972 .....	1,200	130,000	155	20,150
1973 .....	1,300	145,000	130	18,850
B.C. — C.-B. Average — 1962-1971 — Moyenne .....	1,790	30,300	83	2,511
1972 .....	1,900	32,500	110	3,575
1973 .....	1,700	33,030	102	3,369
Canada Average — 1962-1971 — Moyenne .....	9,790	401,280	109	43,861
1972 .....	8,340	417,300	121	50,599
1973 .....	8,300	424,410	122	51,834

(1) Does not include Newfoundland. — Sans Terre-Neuve.

(2) Figures based on the July beekeepers survey. — Chiffres fondés sur l'enquête de juillet auprès des apiculteurs.

(3) 1973 figures based on the large beekeepers survey. — Chiffres de 1973 fondés sur l'enquête de 1973 auprès des grands apiculteurs.